
  

     

October 4, 2023 
 

To: All Pioneer Manor residents, families, and substitute decision-makers 

 

Re: Pioneer Manor Update #197 

 

We thank everyone for their continued support and would like to share the following updates: 
 
Outbreak Status 
Public Health Sudbury & Districts declared the respiratory outbreak over in the Ramsey/Scenic Home Area as of October 1, 
2023. The enhanced surveillance for the Killarney and Ramsey/Scenic Home Areas was declared over as of October 2, 2023. 
The COVID-19 outbreak status remains in effect for the Trillium and Cranberry Home Areas. As of this afternoon, there are five 
active COVID-19 cases in residents. 
 
Summary of Current Outbreak Status: 
 

Active Outbreak 

Home Area Date Initiated  Date Declared Over Type 

Trillium September 17, 2023  COVID-19 

Cranberry September 22, 2023  COVID-19 

Declared Over 

Home Area Date Initiated  Date Declared Over Type 

Ramsey/Scenic September 19, 2023 October 1, 2023 Rhinovirus/ Respiratory 

Ramsey/Scenic September 22, 2023 October 2, 2023 Enhanced Surveillance 

Killarney September 24, 2023 October 2, 2023 Enhanced Surveillance 

 
Mandatory Masking 
A reminder that given the increased respiratory activity, all staff and visitors must continue to wear a blue surgical mask within 
the Home at all times. All essential visitors to the affected Home Areas are reminded to wear the required personal protective 
equipment (identified outside your loved one’s room and at the entrance of the Home Area). 
 
Palliative Care Update 
As of October 4, 2023, Pioneer Manor will be implementing changes to the palliative care program to honour residents who 
pass away. In collaboration with Residents’ and Family Councils, the Home is pleased to introduce “Code Butterfly,” a dining 
room acknowledgment. With consent of the resident/SDM, a “code butterfly” will be announced over the intercom when a 
resident passes and funeral services have arrived. Staff, residents, and families will then be invited to line up at the main 
entrance for a moment of silence to pay their respects. The day following the death of a resident, an “in memory of” card with a 
flower will be placed at the resident’s seat in the dining room.  
 
As always, please do not hesitate to contact us should you have any questions. 
 
Sincerely, 

    
 Aaron Archibald    
 Director, Long-Term Care Services   
 
 c.c.:  Councillor René Lapierre, Chair, Community & Emergency Services Committee 

Ed Archer, Chief Administrative Officer 
 Steve Jacques, General Manager, Community Development 
 Dr. Maurice St. Martin, Medical Director 

Andrée Quesnel, Nicole Leclair, Managers of Resident Care  
Dianna Foster, Family Council 

 Maria Aprea, Resident Council 



  

     

Le 4 octobre 2023 
 

Objet : Cent quatre-vingt-dix-septième mise à jour du Manoir des pionniers 
 

À l’attention des résidents du Manoir des pionniers, de leur famille et de leurs mandataires spéciaux 
 

Nous remercions tout le monde de leur soutien continu et tenons à partager les mises à jour suivantes :   
 

Mise à jour sur les éclosions 
Le 1er octobre 2023, Santé publique Sudbury et districts a déclaré la fin de l’éclosion de maladie respiratoire dans l’aire 
résidentielle Ramsey/Scenic. La surveillance accrue dans les aires Killarney et Ramsey/Scenic a pris fin le 2 octobre 2023. Les 
éclosions de COVID-19 se poursuivent dans les aires Trillium et Cranberry. À l’heure actuelle, cinq (5) résidents souffrent de la 
COVID-19. 
 

Sommaire des éclosions actuelles : 
 

Éclosion active 

Aire résidentielle Date de la déclaration  Date de la fin Type 

Trillium 17 septembre 2023  COVID-19 

Cranberry 22 septembre 2023  COVID-19 

Éclosion terminée 

Aire résidentielle Date de la déclaration  Date de la fin Type 

Ramsey/Scenic 19 septembre 2023 1er octobre 2023 Rhinovirus/Maladie 
respiratoire 

Ramsey/Scenic 22 septembre 2023 2 octobre 2023 Surveillance accrue 

Killarney 24 septembre 2023 2 octobre 2023 Surveillance accrue 
 

Port obligatoire du masque 
Nous vous rappelons qu’en raison de l’activité accrue des problèmes respiratoires, tous les employés et les visiteurs doivent 
continuer de porter en tout temps un masque chirurgical bleu dans le foyer. Tous les visiteurs essentiels des aires touchées 
sont priés de porter tout l’équipement de protection individuelle indiqué (tel qu’identifié à l’extérieur de la chambre de votre 
proche et à l’entrée de l’aire résidentielle). 
 

Mise à jour sur les soins de fin de vie 
Le 4 octobre 2023, le Manoir des pionniers apportera des changements à son programme de soins de fin de vie afin d’honorer 
les résidents qui passent de vie à trépas. Le foyer est heureux de lancer, en collaboration avec les Conseils des résidents et 
des familles, le « code papillon », une reconnaissance dans la salle à manger. Avec le consentement du résident ou de son 
mandataire spécial, un « code papillon » sera annoncé au moyen du système d’intercommunication lorsqu’un résident rendra 
l’âme et que les services funéraires arriveront sur les lieux. Le personnel, les résidents et les familles seront alors invités à se 
mettre en rang à l’entrée principale pour un moment de silence et un hommage au défunt. Le jour après le décès d’un 
résident, une carte « en mémoire de » et une fleur seront déposées à la place du résident défunt dans la salle à manger. 
 

Comme toujours, si vous avez des questions, n’hésitez surtout pas à communiquer avec nous. 
 

Sincèrement, 
 

    
 Aaron Archibald    
 Directeur, Services de soins de longue durée 
 

 c. c.  René Lapierre, conseiller municipal et président du Comité des services communautaires et d’urgence 
Ed Archer, administrateur en chef 

 Steve Jacques, directeur général du Développement communautaire 
 Dr Maurice St. Martin, directeur médical 

Andrée Quesnel et Nicole Leclair, gestionnaires des soins aux résidents  
 Dianna Foster, Conseil des familles 

 Maria Aprea, Conseil des résidents 


